
gekomen, de regeringen van de
verschillende landen niet bereid zijn
om zich daaraan te commiteren.
Maar ik geef toe dat de minister
daarop niet direct grip heeft.

Minister Voorhoeve: Als ik dit als
een streven mag interpreteren, wil ik
graag bevorderen dat alle drie de
regeringen in gelijke mate daarnaar
streven.

De heer Van Oven (PvdA): Dat alle
drie de regeringen dat op dezelfde
wijze doen. Wilt u dat bevorderen? U
kunt het niet bewerkstelligen, maar
wel bevorderen.

Minister Voorhoeve: Ik zal er
aandacht en medewerking voor
vragen.

De heer Van Oven (PvdA): Voorzit-
ter! Gelet op deze toezegging wil ik
mijn motie intrekken. Zij is namelijk
overbodig geworden.

De voorzitter: Aangezien de
motie-Van Oven c.s. (24400-IV, nr. 7)
is ingetrokken, maakt zij geen
onderwerp van beraadslaging meer
uit.

Minister Voorhoeve: Mijnheer de
voorzitter! De heer RosenmoÈ ller had
graag concretere informatie van mij
ontvangen over de financieÈ le situatie.
Ik kan pas aan zijn vragen goed
voldoen als wij het rapport van de
commissie-Van Lennep hebben. Dan
zullen wij uitgebreid nader met
elkaar daarover van gedachten
wisselen. Ik heb het rapport nog niet.
De drie regeringen hebben natuurlijk
wel enige indrukken van wat daarin
zou kunnen komen te staan. Wij
maken ons daar ook in gelijke mate
zorgen over, met name over de forse
aanpassingen die nodig zijn. Ik moet
de opmerking van de heer Remkes
onderschrijven dat de problemen
ernstig zijn en misschien te lang niet
in volle omvang onder ogen zijn
gezien. Het is overigens buitenge-
woon positief dat de regering van de
Nederlandse Antillen duidelijk in
allerlei openbare verklaringen
aandacht voor deze problematiek
heeft gevraagd en een groot aantal
maatregelen in overweging heeft
gegeven en in voorbereiding heeft
om de financieÈ le problemen op te
lossen. Of dat voldoende zal zijn,
kunnen wij nu nog niet vaststellen.
Dat weten wij pas als het totale

probleem op tafel ligt en internatio-
naal advies ter zake is ingewonnen.

De heer RosenmoÈ ller heeft mij
gevraagd om voor 1 januari een
voorstel voor nader onderzoek naar
de omvang van de georganiseerde
criminaliteit te doen. Ik zeg het
volgende toe. Ik zal dit bespreken
met beide regeringen. Ik zal dit punt
een belangrijke plaats geven op de
agenda van mijn bezoek aan de
Antillen en Aruba begin december. Ik
zal de Kamer daarna terstond
informeren over de meningen van
beide andere regeringen. De Kamer
kent reeds de mening van de
regering van Aruba, die een groot
aantal punten van concrete
samenwerking op dit terrein in
overleg met ons op papier heeft
gezet. Afgaande op het overleg van
de drie ministers van justitie denk ik
dat de regering van de Nederlandse
Antillen er gelijkelijk over denkt. Ik
bericht de Kamer dus voÂ oÂ r het
kerstreces over de verdere aanpak
ter zake. Of dat een soort tripartiet
onderzoek wordt naar deze proble-
matiek kan ik dus niet toezeggen. Ik
moet eerst nagaan wat beide
regeringen precies ter zake nader
zouden willen doen.

De heer Rosenmöller (GroenLinks):
Ook hier mag toch van de minister
worden verwacht dat hij zulks
bevordert in het overleg met die
regeringen?

Minister Voorhoeve: Zeker, het is
steeds een van de hoofdpunten van
het gesprek in koninkrijksverband. Er
is geen onderwerp, behalve de
financieÈ le problematiek nu, dat
zoveel aandacht vereist en het
afgelopen jaar ook heeft gekregen in
koninkrijkskader als juist dit
onderwerp.

De heer Fermina heeft gevraagd
naar de samenwerking met de
Verenigde Staten en Frankrijk op het
punt van de bestrijding van de
illegale handel op zee via de
kustwacht. De samenwerking met de
VS is ver gevorderd en kan verder
inhoud worden gegeven zodra de
kustwachtorganisatie operationeel is.
De Nederlandse marine werkt al
samen met de Amerikaanse
kustwacht, overigens binnen
bepaalde juridische beperkingen, om
elkaar informatie door te geven over
illegale activiteiten in het Caribisch
gebied.

Ik deel zijn prijzende woorden voor
de inzet van gezaghebber

Richardson. Ik deel ook zijn aandacht
voor de problematiek van de
daklozen op Sint Maarten. De
gezaghebber heeft dat een hoge
plaats op zijn agenda gegeven. Hij is
nu bezig met een project voor snel te
bouwen noodhuisvesting voor 600
gezinnen, als ik mij niet vergis. Dat
zal nog niet voldoende zijn. Er
worden noodwoningen neergezet.
KabNA helpt dat ook financieel
mogelijk te maken. Dit probleem van
snel in elkaar te zetten goedkope
woningbouw voor daklozen, ook ter
oplossing van de shanty-towns-
problematiek, is een van de
hoofdpunten op de agenda van de
commissie-Roozemond.

Ik deel de zorg van de heer
Fermina over de onderwijs-
problematiek. Ik hoop dat wij in de
nabije toekomst tot een veel
verdergaande invulling kunnen
komen van de onderwijs-
samenwerking in koninkrijksverband.
Ik deel overigens geen nieuwe
dingen mee, wanneer ik zeg dat daar
wel bepaalde gevoeligheden liggen,
bijvoorbeeld het onderwijs in de
verschillende talen dan wel de
toepassing van Nederlandse
onderwijsmethoden. Daarbij bestaan
verschillen tussen de Bovenwindse
en de Benedenwindse eilanden en
ook tussen Aruba en de Nederlandse
Antillen. Ik hoop dat spoedig overleg
van de drie ministers van onderwijs
tot een zeer concreet
samenwerkingsprogramma kan
leiden. Aan aandacht van KabNA-
zijde zal het zeker niet ontbreken.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

Beide wetsvoorstellen worden, na
goedkeuring van de onderdelen,
zonder stemming aangenomen.

Sluiting 23.06 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter ter
zake gedane voorstellen:

1. drie koninklijke boodschappen, ten
geleide van de volgende voorstellen
van (rijks)wet:

Vaststelling van een nieuwe
Arbeidsvoorzieningswet
(Arbeidsvoorzieningswet 1996)
(24450);

Goedkeuring van de op 17 januari
1995 te Antwerpen tot stand
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gekomen Verdragen tussen het
Koninkrijk der Nederlanden en het
Vlaams Gewest inzake de verruiming
van de vaarweg in de Westerschelde
en, respectievelijk, de afvoer van het
water van de Maas (Trb. 1995, 51 en
50) (24451);

Aanpassing van de Wet toezicht
beleggingsinstellingen, de Wet
toezicht effectenverkeer, de Wet
toezicht kredietwezen 1992, de Wet
toezicht verzekeringsbedrijf 1993 en
de Wet toezicht natura-
uitvaartverzekeringsbedrijf in
verband met het mogelijk maken van
onderzoek naar de toereikendheid
van deze wetgeving of van de wijze
waarop de toezichthouders deze
wetgeving uitvoeren of hebben
uitgevoerd (24456).

Deze koninklijke boodschappen, met
de erbij behorende stukken, zijn al
gedrukt en rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
het verslag van het bezoek aan
Suriname van 30 september tot 3
oktober 1995 (20361, nr. 75);

een, van de minister van Justitie,
over stemmingen inzake wetsvoor-
stel 23974 (arbeidstuchtrecht) (23974,
nr. 15);

drie, van de minister van
Binnenlandse Zaken, te weten:
een, over het wetsvoorstel Regels
met betrekking tot de oprichting van
de Stichting Uitvoeringsinstelling
Sociale Zekerheid voor Overheid en
onderwijs (Wet Stichting USZO)
(24222, nr. 6);
een, over het wetsvoorstel Regels
met betrekking tot de oprichting van
de naamloze vennootschap N.V. RBB
(Wet privatisering RBB) (24345, nr. 5);
een, ten geleide van een verslag van
een werkbezoek aan Turkije (24459);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Binnenlandse
Zaken, ten geleide van een overzicht
van decentralisatievoornemens
(22236, nr. 33);

een, van de staatssecretaris van
Binnenlandse Zaken, ten geleide van
het concept-convenant tussen
kabinet en 15 grote steden in het
kader van het grote-stedenbeleid
(21062, nr. 38);

een, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, over het wetsvoorstel Wijziging
van onder meer de Wet op de
studiefinanciering tot onder meer
invoering van ouderinkomen-

onafhankelijk lenen, enkele andere
vereenvoudigingen alsmede tot
verlaging van de basisbeurs (student
op eigen benen) (23634, nr. 17);

een, van de staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, over de problematiek van de
freelancers bij de publieke omroep
(24400-VIII, nr. 14);

een, van de minister van
FinancieÈn, over ¦ 100 miljoen ten
behoeve van een impuls in het
basisonderwijs (24400-IXB, nr. 11);

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, over het
rijksbeleid ten aanzien van de
ruimtelijke kwaliteit van onze
leefomgeving (24054, nr. 23);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, over de huidige
positie van het Waterloopkundig
Laboratorium (WL) (24400-XII, nr. 6);

een, van de minister van
Economische Zaken, ten geleide van
nadere informatie over groene
stroom en de terugsluis van de
regulerende energiebelasting (24250,
nr. 32);

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over een reactie op een aantal
moties en amendementen ingediend
tijdens de begrotingsbehandeling
(24400-XIV, nr. 26);

twee, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, te weten:
een, ten geleide van een verslag van
de vergadering van de Sociale Raad
van 5 oktober 1995 in Luxemburg
(21501-18, nr. 48);
een, ten aanzien van de conclusies
van het najaarsoverleg (24400-XV, nr.
8);

vier, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van het wetsvoorstel
Vermindering uitvoeringslasten
(21196, nr. 12);
een, over de toepassing van
prenatale diagnostiek (24400-XVI, nr.
6);
een, over beperking van tabaks-
reclame (24400-XVI, nr. 7);
een, over het Uitvoeringsbesluit
vergoedingen particulier verzekerden
(24400-XVI, nr. 8);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de positie van de maatschappe-
lijke opvang en de ambulante
verslavingszorg na de beeÈ indiging
van de Tijdelijke wet stimulering
sociale vernieuwing (24400-XVI, nr.
9).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de staatssecretaris van

FinancieÈn, inzake een verzoek van
Nederland voor experimentele
aanpassing van het verlaagde
BTW-tarief voor enkele jaren;

een, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van het verslag en de
jaarrekening van de Stichting Bureau
Architectenregister over het jaar
1994;

een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, ten
geleide van een onderzoek ''Contou-
ren van een medezeggenschap op
maat''.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies ter afdoening en niet te
drukken;

4. de volgende brieven:
een, van het gemeentebestuur van

Rijswijk, ten geleide van een motie
inzake de FinancieÈ le Verhoudingswet
1997;

een, van M.J. Tebrunsveld, over
het aftreden van de secretaris-
generaal van de NAVO.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies.
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